
RUSTIK-projekti 
vuonna 2023

Tarkastuslautakunnan esitys



RUSTIK-projektista yleisesti
• Nelivuotinen projekti 2022-2026, budjetti n. 6,9 m€
• 30 kumppaniorganisaatiota (ml. UEF) 12 eri maasta
• Projektin tavoitteena on parantaa maaseutualueiden 

poliittista päätöksentekoa sosioekonomisessa, 
digitaalisessa ja vihreässä siirtymässä

• Pohjois-Karjala on yksi projektin ”living labeista”, joissa 
kerätään dataa kunkin alueen määrittämään siirtymään 
liittyen, jolla pyritään parantamaan alueen päätöksentekoa 
uuden tiedon avulla



Työ living labeissa
• Työ tapahtuu kolmessa syklissä, joiden kunkin kesto n. 9kk:
• 1. syklissä, joka päättyi 2023 vuoden lopulla, kerättiin tietoa 

alueen tarpeista ja eri siirtymien parissa vaikuttavilla 
organisaatioilla ja politiikkalinjauksilla

• 2. syklissä, joka on tällä hetkellä käynnissä, toteutetaan 
tiedonhankintaharjoitus liittyen 1. syklissä tunnistettuihin 
alueellisiin tarpeisiin

• 3. syklissä kerätty data analysoidaan ja siitä tehdään 
johtopäätöksiä päätöksenteon avuksi



Toiminta vuonna 2023
• Työ alkoi verkottumalla tärkeimpien sidosryhmien ja UEF:n 

työryhmän kanssa. 
• Maaliskuussa osallistuminen Hyvä elämä Pohjois-Karjalassa 

seminaariin
• Huhtikuussa järjestettiin kaksi tapaamista sidosryhmien 

kanssa, joista ensimmäisessä selvitettiin tietotarpeita vihreään 
siirtymään liittyen ja toisessa sosioekonomiseen ja 
digitaaliseen siirtymään

• Huhti-toukokuussa suoritettiin WP4.1, jossa selvitettiin 
kansallisten strategioiden datan ja indikaattoreiden käyttöä eri 
siirtymiin liittyvissä ohjelmissa

• Kesä-heinäkuussa suoritettiin WP2.2, jossa kartoitettiin eri 
LL:n saatavilla olevia tietokantoja



Toiminta vuonna 2023 jatk.
• Elokuulta lokakuulle tehtiin WP4.2, jossa selvitettiin 

paikallisten sidosryhmien rooli siirtymiin liittyen ja millaiset 
strategiat ja ohjelmat vaikuttavat kuhunkin siirtymään

• Syksyn aikana Pohjois-Karjala valitsi siirtymäkseen, jota tutkii 
2. syklissä, kotouttamisen

• Syys- ja lokakuussa käytiin keskusteluja ELY:n ja International 
House Joensuun kanssa aiheen ymmärtämiseksi syvemmin

• Marraskuussa osallistuttiin kotoutumislain uudistumisen 
aluekeskusteluun sekä Work In North Karelia-projektin 
keskusteluihin

• Joulukuussa tavattiin uudelleen ELY-keskuksen asiantuntijoita



Projektin eteneminen
• Projektissa on edetty sen suunnitelmien mukaisesti eikä 

ongelmia ole ilmennyt


